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_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ - - _ _ _ _ _ _ _ - - - - - - - - - - - - - -  
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BE IT REMEMBERED that the interview of GREG 

BURRESS was conducted on August 16, 1999, at the hour of 

1 0 : 3 3  a.m., at 126  Kellogg Road at the Days Inn, Bellingham, 

Washington, before AMY SMELTZER, CSR, a Certified Shorthand 

Reporter and Notary Public in and for the State of 

Washington. 

WHEREUPON, the following proceedings were had 

and testimony given, to-wit: 

GREG BURRESS, called as a witness in the above- 
entitled cause and testified as 
follows : 

QUESTIONS BY MR. BESHORE: 

Q. Greg, my name is Allan Beshore, and I'm the lead 

investigator with NTSB investigating the pipeline 

rupture and fire that happened on June 10th here in 

Bellingham. And I want to thank you for coming in 

today and answering some questions we might have for 

you. 1 appreciate your time. 

I'm going to start off and ask you a few 

questions, and then I'm going to probably run out at 

some point. So these other gentlemen may have an 

opportunity - -  or may have questions for you also so I 

want them to introduce themselves. 

MR. BEU: I'm Doug Beu, Olympic Pipeline 

3 
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Q. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

operations manager. 

MR. HOLCOMB: Greg, I'm Ron Holcomb for 

Washington State Department of Ecology investigating on 

the accident for the Department of Ecology. 

And Greg, you have a representative here with you if 

he'd identify himself for the record. 

MR. FLOYD: I'm Francis Floyd. I'm 

representing Greg and IMCO. 

And just for the record if you could state your full 

name. 

James Gregory Burress. 

And you're employed by whom? 

IMCO General Construction. 

Greg, how long have you worked for IMCO? 

Roughly 11 years. 

And what's your position with them? 

Superintendent. 

How long have you been a superintendent with them? 

Seven years. 

As you're aware, we're primarily interested in the 

construction activity that was associated with the 

water treatment plant expansion and work back in the 

' 9 0 s .  Were you superintendent for them at that point? 

Yes. 

And that was your role throughout the project? 
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A. 

Q. 

A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q .  

____ 

Yes. 

If you could just kind of go back, I guess, Greg. 

Let's just go back and start from when you became aware 

of the project, what your involvement was and just 

maybe in your own words how it progressed and what you 

were doing and just run us through it. 

I was working on another project at the time. I don't 

remember which one, east side of the mountains. And we 

got this project in Bellingham. And I was asked to be 

the superintendent and said I would. I came up and ran 

the job. The job was started before I got there, but 

it was minimal work setting up trailers and stuff like 

that. 

So were you involved in the bidding process on the 

project at all? 

No. 

So you say the project had just barely gotten underway 

when you were assigned to it? 

Uh-huh. 

Had there been any construction activity at all or just 

site preparation? 

There had been one tie-in of a water line, a bypass 

line. 

And was that anywhere near the pumping station itself 

in that area? 

5 
LIKKEL & ASSOCIATES, COURT REPORTERS/VIDEO 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

1 4  

15 

16 

17 

18 

19 

2 0  

21 

2 2  

23 

2 4  

2 5  

LIKKEL & ASSOCIATES, COURT REPORTERS/VIDEO 

A .  

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

I don't remember exactly. It was up near the existing 

pump station. 

Okay. Let's just, Greg, if you could - -  okay. So you 

were superintendent. So you were out on the project 

every day? 

Yes. 

Let's go - -  let's just jump right into it here. Did 

you personally have any contacts, I guess, with folks 

from Olympic Pipeline? 

Yes. 

Do you recall who those folks might have been? 

I don't remember their names. There was two gentlemen 

that came out. And our specs and drawings required us 

to notify Olympic Pipeline before we did any work near 

the pipeline and we did that. And there was two guys 

that came out, and they were on rotating shifts so they 

could be there a hundred percent of the time we were 

doing any work near or on - -  near the pipe. 

Do you remember who you talked to in the office? 

Nope. I had a 1-800 number to call, I think. I called 

them up and they came out. That number may have been 

possibly in the drawings and specs. 

Oh, it was maybe listed on one of the prints? 

Could have been, yeah. 

So were those people out there frequently? 
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A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

Constantly. 

Constantly? For what period of time? 

We notified them before we started work around the 

pipeline, and they were there any time we had it 

exposed until the backfill was complete. 

How many times do you remember was the pipeline 

exposed? I mean the Olympic's gasoline pipe to be 

specific. 

I honestly don't know. I remember it being exposed one 

time for sure. On the drawings or the pictures it 

looked like more than that, but I remember one time. I 

think it was 18-inch ductile we were installing and had 

to go near it. 

Was that underneath it? 

Uh-huh. 

We'll get into the pictures here in a few minutes and 

kind of talk about that a little bit further. But let 

me - -  I'll probably jump around here a little bit. 

Sorry about that. 

So you don't know if the person at Olympic that 

you spoke to on the phone was the same two people that 

were out on-site? 

No. 

Was this the same two - -  1 mean, was it just two people 

and that was the only two people from Olympic you saw? 

~~ 
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A. 

Q. 
A. 

Q. 

A .  

Q .  

A. 

Q .  

A .  

Q .  

A. 

Q .  

A .  

Q. 
A .  

Q .  

yup. 

And you don't recall what their names were? 

No. 

Did they - -  before you kicked the project off, did they 

- -  did you have any special direction from Olympic in 

terms of precautions you were expected to take, that 

kind of thing? Is that in the bid documents? 

I wasn't involved in the bidding of it. I know it was 

in the plans and specs that we were to notify them. 

Did they give you any direction as to what they 

expected you to do while you were working by their 

pipeline? 

No, just use care around it. And they would be there 

to witness all our work. 

Did you hand excavate that part of the - -  

Uh-huh. 

- -  when you got near it? 
Yup . 
How close do you think you went with a hoe before you 

started hand excavation? 

Well, we had people in the ditch all the time potholing 

till we found it, but I would say within a couple feet. 

So you had somebody in the ditch spotting - -  

Uh-huh. 

- -  the pipe when you were digging it out? 

8 
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A. 

Q .  

A. 

Q .  

A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q .  

A. 

Was that one of the guys from Olympic or were 

they just watching you? 

They were just watching it. 

ditch. 

But they were pretty diligent in being there quite a 

bit of the time or would you characterize that to be 

fair? 

Yeah. 

So they weren't sitting up in a pickup truck somewhere. 

They were out - -  

They were actually on-site where they could visually 

see the pipe. 

You don't remember how many times they were out there 

or do you remember any dates that they might have been 

out there? 

No. 

By "times" I don't mean the time of the day. I mean 

the number of times that you contacted them, let them 

know that you were going to be working around the line. 

Do you recall? 

No. I just remember them being there from the first 

time we encountered it till we were finished with it. 

Was that - -  so was that some duration or period of time 

they were out there daily for some period? 

Uh-huh. 

It was our guys in the 
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Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

A .  

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A.  

Q .  

A. 

Q .  

A.  

How long do you think that might have been? 

I don't remember. 

You don't recall? 

No. 

In terms of excavation, do you - -  you saw the gasoline 

pipeline when it was exposed; is that right? 

Uh-huh. 

Was there anything unusual, any damage to it, anything 

that you observed on the line? 

No. 

Was it coated? 

I don't know. It had been in the ground a long time. 

It looked like dirt. It didn't look like it had much 

for a backfill around it. It just looked like the dirt 

that was around it. 

So you guys didn't clean it off or inspect it or 

anything? 

Olympic probably did but we never did. 

Did you see them get down there in the ditch and 

inspect the pipelines where it was exposed? 

Uh-huh. 

So after you exposed it, they would get down and look 

at it close? 

Uh-huh. 

MR. FLOYD: Greg, you have to answer 

- 
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A. 

Q. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A .  

Q .  

“yes” or “no.“ “Uh-huh” is - -  

Yes. 

It will drive Amy crazy. 

MR. BESHORE: Thanks, Francis. 

What did the bid - -  I said bid documents. I’m sorry 

about that, the plans and specifications. What kind of 

precautions did they call for you to take in the 

vicinity of the pipeline, anything specific? 

They just called for notification of Olympic Pipeline 

representatives. 

so that was about all that was specified? 

That‘s all I can remember. 

What kind of coating materials did you guys use in the 

water line? 

It was - -  it came from the factory. It’s a steel pipe 

with a - -  I guess you’d call it a primer. It looks 

like a real thin paint. And there’s tape wrapped with 

two different types of tape. That‘s what - -  it came 

factory that way. And then we welded the joints on the 

water line. We wrapped this tape on it, the two large 

bore pipes. That’s a 1 6  and 72 inch. And the smaller 

pipe was ductile iron, and it was bagged and taped and 

cad welded. 

So it was cad welded. You mean bonded across the 

joints? 
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2 .  
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A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

Uh-huh. 

With wire - -  jump of wires? 

Yup . 

Did you use any Mastic materials? 

brush-on tar stuff? 

Probably on the ductile but nothing on the steel water 

lines. 

Where would you use that on the ductile? 

On the bolts. 

So you'd dope up - -  or tar up the bolts and then bag 

the rest of the line? 

Bag all the line even over the bolts. 

But you do coat up the bolts so they don't - -  

Before you bag it, correct. 

Let's go back to - -  I guess do you recall any damages 

occurring to facilities during the project, not just 

the gas pipeline but any other damages that might occur 

that you guys might have caused as you were doing 

excavation? 

There was a line to a hydrant broken. 

Was that broken during digging or did - -  

Uh-huh. 

- -  something run over it? 

It was broken during digging. 

Was there any other lines that were broken or damaged 

Do you know the 

12 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

that you recall? 

Not that I recall. I just remember the hydrant line. 

Do you recall any indications or any discussions about 

possible damage to the gasoline pipeline? 

NO. 

So nobody expressed any concern to you that they - -  or 

you never heard anybody might have accidentally damaged 

the line or anything? 

No. 

And I'm not saying that they did. I'm just speaking in 

the hypothetical. 

Assuming that they - -  that your operator had 

damaged a line, what would you expect - -  you know, if 

that occurred, what would your expectation be that they 

would do at that point? 

Number one, they'd notify me. Number two, Olympic 

would know because they were there witnessing the work. 

But you would expect to be notified by your operator if 

he thought - -  

Yes. 

- -  he had caused any damage? 

Yes. 

And you were never - -  you never were notified to such? 

There was no damage. 

Then what would you have done with that information? 
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A .  

Q .  

A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q .  

A. 

Would you - -  I guess let's follow this hypothetical 

process on through. Assuming for a moment that damage 

might have occurred, what then would you do? Would you 

talk to Barrett's people? Would you talk to Olympic's 

people? Let's run the scenario through. 

I'd talk with the Olympic representatives that were 

on-site. We talked daily about our work and about what 

they were doing or what we were doing. And they would 

have looked at it and decided what needed to be done as 

far as repairs or stopping work or what have you. 

So you would have coordinated directly with Olympic's 

personnel? 

Yes. 

And I'm not - -  but was Barrett there? Would they have 

known? 

Yeah. 

Would you have brought it to their attention, I guess, 

would be the question? 

Yes. Barrett was on-site. They had an on-site 

inspector. 

And was he out there most of the time or was he - -  

Barrett's inspector? 

I'd say he was on our site 70 percent of the time. 

They had another project going, the water tower right 

next to us, and they were also inspecting on that. He 

14 
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Q .  

A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q .  

was probably there 30 percent of the time, on our job 

70. 

When he was there, was he there at the excavation 

watching what was going on or was he inside the 

building in meetings or something like that? I'm 

trying to design what you - -  

He was usually on-site. I don't think he had an office 

to sit in. He was usually on-site walking around and 

watching the progression of work. 

So he was pretty diligent in viewing what was happening 

out in the excavation areas? 

I think so. 

I guess that was a question and I rephrased it as - -  so 

you would think - -  that would be a fair 

characterization? 

Yes. 

Now, we talked a little bit to Frank about different 

operators that might have been on the job site. Who do 

you recall being out there doing the excavation work? 

Cal VanderPol. 

Do you recall any other operators being involved in the 

project? 

Brett Lucas. Possibly Calls brother might have. I 

don't remember if he was there or not but - -  

Is his last name also VanderPol? 
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A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

Yes. 

Are both of those people still employed by IMCO? 

Calvin and Mike are. 

What about this Lucas? 

No. 

How long has he been gone? 

Three or four years. 

Do you recall how much excavation he would have been 

involved in and where that might have been on the 

project? 

Probably would have been coming from the water tower 

and the two big bore pipes. 

So were those constructed from the water tower back to 

the plant or from the plant out? 

From the water tower toward the plant. 

And he would have been involved - -  would he have been 

involved in any excavation activity in the vicinity of 

this, well, where the pipe was removed that we looked 

at the other day? 

I don't recall. 

Was he - -  did he resign? 

He went to work for Wilder to be at home. 

So he left on good terms with IMCO; is that - -  

As far as I know. 

I mean, you didn't run him off. He left on good terms 
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A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

_ -  

Yeah. 

- -  as far as you know? 

He left on good terms. 

In terms of the - -  so the bulk of the excavation was 

done by Calvin; is that correct? 

I believe so, yes. 

Would you characterize him as being a pretty good 

operator? 

Yes. 

Is he one of your better ones? 

Yes. 

Let's go - -  okay. Here's another question I had. In 

terms of oversight, how often was somebody from the 

City out there, not Barrett but somebody from the City 

of Bellingham? 

The City had a guy inside the plant that had operator 

and was very interested in the project. He was there 

eight hours a day, five days a week running the plant. 

Was he outside quite a bit looking around? 

Yeah. 

Was it more from a curiosity perspective or did you 

guys report to him? 

We didn't report to him, no. 

So all your reporting was to Barrett's people? I mean 
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A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q .  

your interaction. 

Yes. 

Now you looked through these photographs; is that 

right? 

Yeah. 

This is a book that's previously been identified as 

Franklin Exhibit A from July 14th. I just wanted to 

clarify a couple of things. Maybe this jogs your 

recollection too. But we can just kind of flip through 

these photographs. And the first ones are the large 

diameter pipes being installed. 

That's a 72 inch. 

Let's go to - -  let me know the first one that might 

show indications that the gasoline pipeline would have 

been exposed as we're flipping through here. 

I'm not sure. That could have been it there because I 

remember this line went - -  I believe this line went 

underneath it. 

For reference, we're on page five, the left-hand 

photograph. 

Yeah. That's the same - -  I think this is it. I'm not 

positive, but I think that was it because this line 

came out of the pump station and went down real low. 

And I think that's probably the one that went under it. 

Now we're on page six this photograph on the left side, 
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A .  

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A.  

Q. 

A. 

the pipe to the top of the photograph that crosses 

across the ditch. Is that the one you're pointing to, 

Greg, - -  

I believe so, yeah. 

- -  that you believe is the gasoline line exposed across 

the top of the newly installed - -  that would be the 

intake line to the pump station; is that correct? 

I think that's just a pressure line. I think this 

comes out of the pump station pressurized. 

Oh. Was that the 24 inch that tied to the existing 16 

inch? 

Where's your contract drawings? 

Let's go to - -  well, if we're going to have Greg draw 

on them, we'll label a new set. But we'll go ahead and 

just look at these. We're looking now at Exhibit B. 

This is the line we're looking at right there, the 2 4  

inch, right there (indicating). And I think your gas 

line is there (indicating). That's where it goes under 

it. I think that's what we're looking at here is that 

line. 

And that's - -  now, is that the - -  is that the discharge 

line or is that the intake line? 

I think the way this works - -  I can't recall. It's 

been a long time. But I think there's pumps in here 

and I think it was pressured out into the line to build 
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A. 

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

pressure as it came out. The 72 was - -  I think this 

was coming off the water tower and this was putting 

pressure into it to pump it to wherever it went to 

service. I don't recall, but I think somehow these 

pumps pressurized the system. I don't remember how 

that worked. 

MR. BESHORE: For the record, Greg's 

pointing to the line that comes out of the north side 

of the pump station and goes and ties into the arch 

diameter 48-inch water line. 

And that's this one here (indicating). 

That's the same line that's shown - -  

Both pictures. 

- -  in the pictures on page six? 

Uh-huh. 

We'll go on through the photographs. It looks like - 

let's look at the photograph on page eight on the 

left-hand side. Would this be pretty much the same 

view? 

I think it's looking at it the opposite direction. I 

think you're looking up the line. 

And where would you - -  where would the gas line - -  

which of these is the gasoline line? 

I assume it's that one (indicating). I don't - -  I'm 

not sure. The other picture showed two lines. This 
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Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A .  

Q .  

A. 

one only shows one. This one's right at ground level. 

That's not one of them. I can't be positive. 

MR. BESHORE: And there's - -  he's 

referring to the top line across the ditch in the 

left-hand photograph. 

Just stop me if anything jogs your memory, Greg, and 

I'll flip on back to another one I was going to ask you 

about. Now on page 12 there's some views of the - -  was 

this the new line that was installed, the upper 

photograph? 

Yeah, that's the new line going to the pump station on 

the south side tying into an existing line here. 

That's all existing pipe. 

Now, do you recall if this gasoline pipeline was 

exposed in this area where this valve was installed, 

this tee? 

I don't recall it being exposed. I remember that this 

other end these views we looked at there. That's where 

I recall it. 

North of the - -  

North of the pump station. 

The northern half. 

So you don't recall being - -  you don't remember 

seeing it in this area? 

Uh-uh. 
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Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q .  

This last photograph on page 15, the lower photograph, 

is that - -  that's another view of the same tie-in. 

That thrust block, is that something you guys 

installed? 

Yes. 

So the concrete pour there was work that you all did, 

_ _  
Yes. 

- -  IMCO? 

And you don't recall the line being exposed 

during that process, the gasoline line? 

No. 

Now let's go back to page four and five on the 

left-hand photograph on page four. Is either one of 

those the gasoline lines, Greg? Can you tell? 

I can't tell. I would - -  no, I can't tell. 

Maybe this picture here would be easier for you to 

recall on page five. 

It doesn't look familiar in this area. I don't 

remember what those lines were. 

Well, do you recall a gasoline line being exposed 

during the installation at all of that 72-inch water 

line? 

(No audible response. ) 

so you don't recall that? 

2 2  
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Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q .  
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Q .  

No. 

So you just recall one - -  

I recall working around the gas line on the north side 

of the pump station. That's when I remember it the 

most. 

Let's maybe talk time frames here. Would Olympic's 

people, were they out there during the time frame the 

72-inch line was installed? 

I don't recall. I don't remember. It's been a long 

time ago - -  

Sure. 

- -  which happened first and which happened second. 

But they weren't there - -  I mean, these projects didn't 

occur all at the same time, I guess? Help me out in 

terms of how you planned your construction. Would the 

72-inch line have been installed kind of as a 

continuous project, then gone over and did this 24-inch 

line and the tie-in or was that occurring all at the 

same time? 

I remember working from the water tower backwards up 

toward the pump station - -  or towards the clear well 

and then working north of the pump station continuing 

on around and tying into the existing lines that were 

even farther north. 

When you were actually constructing the pumping 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

station, you know, the footings, the physical station 

itself, was Olympic's people out there during that 

process? 

I don't remember. We were doing excavation of the 

pipeline and the pump station at the same time so there 

was a good chance they could have been. 

So that kind of occurred simultaneously? 

Uh-huh, yes. 

What I'm trying to get here is if that project was 

over. Were Olympic's people recontacted when the 

72-inch line was crossing and then come back out? 

I don't know. I can't remember. 

I think that takes care of the pictures. Was there 

anything else in the pictures that jogged your memory 

that I should ask about or that you had comments on 

that would help us out? 

I don't think so. 

I'm going to go ahead - -  I need to collect my thoughts. 

I'm going to go ahead and see if Doug has any 

questions. 

MR. BEU: Yeah, sure do. Doug Beu again, 

Olympic Pipeline. 

QUESTIONS BY MR. BEU: 

Q. I'd like to visit with you and talk a little bit about 
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A. 

Q. 

Q. 

the 24-inch tee joint between 24 inch and the - -  I 

guess it was the 16 inch. Do you know which tee I'm 

talking about? 

Yeah. 

You've got the drawings right there. 

MR. FLOYD: He wants to talk to me for 

one second. 

MR. BESHORE: Okay. 

(Off the record. ) 

(Exhibits A and B were marked for 

identification purposes.) 

MR. BESHORE: Just we went ahead and what 

we did was label a set of those drawings with Exhibit A 

for the blown-up portion and Exhibit B for the smaller 

version. And I think, Doug, you were in the process of 

asking questions concerning the tee to the existing 16 

inch. 

MR. BEU: Right. 

And some of my questions I guess Allan may have already 

asked, and if so, I apologize. I'll try to skip those 

or word them differently or whatever. 

But when the 24 to 16 tee was installed, were you 

aware that the location of that tee joint had been 

moved from the originally planned location about 50 

feet south of the pump station? 
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A.  

Q .  

A. 

Q. 

A.  

Q .  

A .  

Q .  

A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I don't recall if I knew it had been moved. 

Who supervised the survey and marking of the location 

for the excavation for the tee? 

I did. 

Given that the location of the tee was changed from the 

original plan, which you say you don't remember, how 

did IMCO know where to dig the hole for the tee? 

I don't remember. 

And was the survey done from a revised drawing or was 

the location just eyeballed? 

If it was on the drawings, located on the drawings, 

that's where we would have put it. 

During the survey and marking of the area for the 

24-inch tee, was an Olympic Pipeline person present? 

During the survey? 

Right. Well, during the marking and excavation. 

Probably during the excavation, probably not during 

survey. 

Do you know who it was? I guess you've been asked that 

before. But do the names Kevin Whitmer or Ken Roberts 

ring a bell? 

I'd be guessing. I don't recall. 

I'll skip some questions here that you've already been 

asked. 

What did the Olympic person do during the survey 
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A .  

Q .  

A. 

Q .  

Q .  

A. 

Q. 

A. 

and marking process? 

I don't remember if they were even there during the 

survey. 

Did the person - -  did that person inform IMCO that 

Olympic's pipeline was directly underneath where the 

tee was going to be installed? 

If they weren't there, they couldn't have informed us. 

Let's see. 

MR. BESHORE: Why don't we give them a 

few minutes to read this and go off the record. 

(Off the record.) 

This document indicates that you changed the location 

of the 24-inch tee in the field; is that correct? 

I'm not sure that it changed the location of the 

24-inch tee. I think it's just gussying (phonetic) up 

here on the end of it. What it's talking about is the 

footings by the building being conflict there, possibly 

this slab right here in the picture (indicating). I'm 

not sure what this is talking about, but it states 

being next to a footing. And the only footing I see is 

on the building at this end up here, which is quite 

aways over from the tee. 

On this drawing, Exhibit A ,  I guess could you just kind 

of draw in there where it was moved to or from or - -  

I think it says it's ten feet away from the building 
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LIKKEL & ASSOCIATES, COURT REPORTERS/VIDEO 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

instead of 12. So we would have just moved it two foot 

closer right there (indicating). 

What about on down here, would that have moved as well? 

I don't know. I doubt if it would have moved from this 

drawing because this can be changed up here by 

lengthening this piece obviously. If you lengthen the 

first piece out of the tee, that will move this. So I 

doubt if that would have moved the tee in line. 

You wouldn't have been able to use a (unintelligible), 

would you, if you didn't move the tee as well if you 

move that back and forth? 

Sure you would have. If you would have ran this, 

nothing changes. Just your distance changes. And 90 

is still the same. 

MR. BESHORE: You had a straight piece in 

one of these - -  

MR. BURRESS: Right. 

MR. BESHORE: - -  and bring it out here? 

MR. BURRESS: Right. 

MR. BESHORE: I know this is not going to 

show up at all here. I don't mean to interject on 

Doug, but I do have a question. Down at the bottom 

it's talking about the condensed density backfill. 

Would that be - -  that wouldn't be around the footing 

here, would it? 
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MR. BURRESS: Well, it would have been 

all around this pipe. 

MR. BESHORE: Because it's talking about 

a conflict with the 72 inch. 

MR. BURRESS: The 72 inch had CDF all the 

way through here. 

MR. BESHORE: So let's go to the bottom 

of that form where it's talking about if necessary chip 

away a bit of the CDF to make room for the connection 

fittings. Would he be talking about this tie-in 

location? 

MR. BURRESS: Could have been there or 

here. If there's CDF here, it could have been at the 

90 where it was conflicting with the CDF. It looks 

like to me that there's CDF right there (indicating). 

That's probably where their concern was that this was 

going to hit that. That's what it appears to me. But 

that's probably the CDF for the encasement of the 72 

inch, and this would have ran into it. 

MR. BESHORE: So we're on page 14, the 

upper photograph, looking at the 90 degree elbow that 

- -  let's identify that on this exhibit here as - -  well, 

Greg kind of tried to draw a couple lines. I'll make 

them darker and call that point "A" to indicate moving 

the 90 on that line a little bit to the north 
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approximately a couple feet at the pump station. 

And just for the record, too, I'll identify this 

contract clarification interpretation request to be 

Exhibit C. Okay. Go ahead. 

MR. FLOYD: I have a question on that. 

The City's number down there, was that marked in this 

investigation or is that what they had - -  

MR. BEU: I don't know. 

MR. FLOYD: Do you know? 

MR. BESHORE: I don't know where the 

designation came from. I don't know where Doug got 

this for sure. 

This is an inspection report dated July 7th, '94 

that we'll also - -  we'll label this as Exhibit D. Take 

a few minutes, spend as much time as you need, Greg, to 

read through that. 

BY MR. BEU (continuing) : 

Q. 

A .  

Q. 

Inspection report No. 97 says that "Problems arose when 

the hole for the tee was not positioned properly and 

the plan to tap into the 16 inch was abandoned today 

with reschedule tomorrow." Is this the same issue that 

was discussed in the fax we just looked at? 

I'm not sure. It sounds like it may be. They're 

talking about a 16 and 2 4  inch. 

It also talks about revisions to the distance of 90 
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A. 

Q .  

A .  

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q .  

A. 

Q .  

A .  

Q .  

A. 

Q .  

degree elbow from 12 feet to nine feet so that the 

edges of the reducers are not in the CDF when tee is 

inserted. Does that indicate that the tee was moved or 

relocated? 

Well, it talks about a 90 degree elbow. It seems the 

90 degree elbow is at the tee. 

Can you describe where the erroneous hole was in 

relation to where the tee was finally installed and how 

many feet away north or south? 

No. 

Who supervised the actual digging of the trench for the 

24-inch tee? 

Either Calvin or myself. 

Were one of you present for the entire trench digging 

project? 

I don't know. It was a long time ago. 

That's fine. Who did the actual backhoe work at that 

location? 

I don't know. 

Was a bucket spotter used, somebody that was watching 

when they were digging? 

Probably. It's common practice to. 

Was Olympic's pipe marked in that area? 

I don't recall. 

How wide was the trench for the 24-inch pipe? 
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A .  

Q .  

A .  
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A .  

Q .  

A .  

Q .  

A.  

Q .  

A .  

Q. 
A. 

Q. 
A. 

Q. 

A.  

Does it show in the pictures? There's a picture of it 

right there (indicating). 

Do you know how wide that is? I can't estimate from 

that. 

I guess eight to ten feet where the tee is. 

How wide would you usually dig a hole for a 24-inch 

pipe? 

A s  wide as it needed to be. 

How wide was the hole where the tee was installed? 

That's what you just answered, right? 

Yes. 

How deep was the hole for the 24-inch tee? 

The picture's going to show it better than I can guess. 

It shows the depth there. 

Do you recall how deep they excavated below the bottom 

of where the tee would go? 

Low enough to get hand tools in to tighten bolts. 

Can you estimate - -  

No. 

- -  a distance? 

No. 

In other words, how much excavation did you do to 

create working space below the tee joint, an extra 

foot, an extra two feet? 

I don't know. 
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MR. BESHORE: Let's look at this 

photograph here on page 14 on the lower photo there. 

That gives - -  that's what we're talking about, right, 

Greg, - -  

MR. BURRESS: Right. 

MR. BESHORE: - -  where the pipe is 

actually almost above the man's waist that's standing 

down on the bottom of the ditch? Is my perspective 

accurate or is the angle - -  

MR. BURRESS: We've got two feet of pipe 

below, you know, if you're looking at the top of the 

pipe. I would guess 18, 20 inches below the bottom of 

the pipe. 

MR. BESHORE: That's the lower photo on 

page 13. 

Do you know what backhoe was used? I guess in the 

pictures it was a big, orange Hitachi. 

Uh-huh. 

Is that what would have been used there at that 

locat ion? 

There were two Hitachis on-site. There was a 400 and a 

150. I don't recall which was used, but I would assume 

the 150. 

MR. BESHORE: Would that be a small or a 

larger one? 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

MR. BURRESS: Small one. 

I guess at the time the hole for the 24-inch tee was 

dug, did you know that Olympic's pipeline was directly 

underneath where it was going to be installed? 

I don't recall. 

When did you find out that Olympic's pipeline was 

directly under the tee? Was it after the pipe 

ruptured? 

I don't remember. 

You still don't know? 

Well, I saw that it was under the tee. 

How did it happen that you didn't know where Olympic's 

pipe was? 

I didn't say that I didn't know. 

Oh. 

I said I didn't recall. 

During excavation for the tee joint - I guess earlier 

you said that you used hand digging Is there anything 

else that you did to protect the pipeline, any other 

measures that you might have - -  

We would have had to hand dig underneath this line. 

There's no way to get a machine in there. We would 

have had to hand dig underneath that line. 

Is that the only steps IMCO took to protect that line 

was to hand dig? 
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A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q .  

A. 

Q. 

A. 

Q. 

That's all I recall. 

MR. BESHORE: Let me clarify just that 

you're talking about you had to hand dig under the 

existing water line to affect the tie. Is that what 

you're talking about? 

MR. BURRESS: That and hand digging 

around the gas line I think is the question you were 

asking. 

MR. FLOYD: At different locations. 

MR. BURRESS: At a different location 

than that. 

Do you believe Olympic's pipeline was hit by IMCO 

during the excavation for the tee? 

Absolutely not. 

Can you explain the basis for that answer? 

Well, I think if we would have hit the pipe we would 

have found out about it right then. 

Describe as best you can remember exactly when the 

Olympic person was present during the excavation for 

the 24-inch tee. Every day? 

I don't remember when they were there. 

Who was responsible for contacting Olympic when IMCO 

was going to excavate near their pipe? 

I was. 

Do you know if Olympic was ever called about the 
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A .  

Q. 

A .  

24-inch tee? 

I don't remember when we called them. I know we called 

them when we were working around their line. 

What records did IMCO keep of its phone notifications 

to Olympic? 

I don't know. It was probably in a daily report. 

MR. BESHORE: I'm sorry. Let's go - -  

just for the confusion, Jeff Thistle walked in from the 

City of Bellingham and so that's who Jeff is. 

Because there was some confusion there, I just 

want to - -  Doug had asked what kind of a record would 

be retained of when you made phone calls to Olympic and 

you mentioned - -  I'm sorry. I didn't catch your 

answer. 

MR. BURRESS: Possibly in our daily 

reports. 

MR. BESHORE: Now, is that something that 

you would have to make available to us? 

MR. BURRESS: I don't think it's 

available. I don't know. I don't know if we have that 

or not. 

MR. BESHORE: Thank you. 

MR. HOLCOMB: Do you have any daily 

reports in your possession that you're aware of? 

MR. BURRESS: No. 
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BY MR. BEU (continuing) : 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A .  

Q .  

A .  

Q. 

A .  

Q. 
A. 

Q. 

Did you have any involvement in deciding to put in the 

concrete thrust block behind the tee joint? 

It was probably shown on the drawings. 

Did you have any involvement in deciding to put it 

there? 

What's that mean? I don't understand. Following the 

drawings and doing what was required of me? 

No, I didn't see them draw the drawing, just that you 

weren't involved with the decision or - -  

I wasn't involved in the design of the drawings. 

Do you know who made that decision? 

Probably Barrett. 

I didn't see them out here. That's why I'm asking 

these questions is because I don't see them on the 

design. 

Well, there's a detail right there "2 on P-2." 

So when was it decided to install the thrust block? 

Probably when they designed the drawings. 

Was any extra excavation necessary for the thrust 

block? 

Doesn't appear to be. 

Can you describe how it was installed? 

We're back to native ground. 

Was the thrust block put in after the tee joint had 
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A. 
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Q. 
A. 
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Q .  

A. 

Q. 

A. 

already been installed and buried? 

After it had been installed but not buried. 

Can you describe how the tee was backfilled? 

No. 

Did you oversee the backfill process? 

I was superintendent on the job. I oversaw everything 

Was a large chunk of concrete placed in the backfill 

over Olympic's pipe? 

No, not that I'm aware of. 

Was the same CDF backfill poured in the hole over 

Olympic's pipe? 

I don't remember. I remember the CDF on the 72-inch 

pipe. 

After the 24-inch tee was backfilled, was it ever 

re-excavated at any time? 

I don't believe so, no. 

I guess now I've got some questions about the blue 

12-inch PVC duct that's directly north of the rupture 

area. When the PVC duct was installed in relation to 

the installation of the tee joint - -  when was it 

installed in relation to the tee? 

Would have had to have been after. 

MR. BESHORE: I don't mean to interject, 

but you're familiar with the PVC duct he's talking 

about? Is it one of those pictures? Do you remember 
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seeing it out there? 

MR. BURRESS: I don't think it's shown on 

any of these drawings, but I know where it was at. It 

was shown on these - -  I don't think it's shown on any 

of these pictures. 

MR. BESHORE: But you saw it when you 

went out back there and looked around after this 

happened, too, I guess? 

MR. BURRESS: Uh-huh. 

MR. BESHORE: Okay. Go ahead. 

BY MR. BEU (continuing) : 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Do you know how many days after it was installed after 

the tee? 

I don't recall. I just know it was afterwards because 

it's higher. 

Can you describe the process of surveying and marking 

the location of the PVC line? 

It's probably on the drawings of coordinates of where 

they wanted their pole box. And then it would have 

been ran from the pole box direct to the pump station, 

from the pole box direct to the water tower or storage 

tank, whichever you want to call it. 

Can you describe the process of excavating the trench 

for the PVC line? 

Just dug with a backhoe. 
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Q .  
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With a backhoe? 

Uh-huh. 

Do you know who did the excavating? 

No. 

Which backhoe was used to excavate for the PVC duct; do 

you recall? 

No. 

When the excavation for the PVC duct was done, did you 

know that Olympic's pipeline crossed directly 

underneath where the duct was going to be? 

Uh-huh. 

MR. FLOYD: "Yes"? 

Yes. 

How did you learn that Olympic's pipe was under' the 

tee? 

We had - -  

Oh, I'm sorry, under the PVC. We're off the tee, under 

the PVC line. 

We had had it exposed other places on the job, and it's 

shown on the drawings as well. 

How deep below the - -  how deep below the PVC did you 

believe Olympic's pipe was? 

I don't think we have any pictures of that, but it's 

quite aways below it. 

Where did you get that information "it was quite aways 
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Q. 

A. 
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Q. 

below it"? 

I know that from looking at it after the blast. And at 

the time we had it exposed over here, you could 

probably shoot (phonetic) an elevation on it there and 

here and know that it was below. 

How wide was the trench for the PVC duct? 

Three feet. 

How wide would you usually dig a hole for a 12-inch 

pipe? 

Three feet. 

How deep was the trench for the PVC duct? 

Shallow, three to four feet. 

HOW deep did you excavate below the bottom of the duct 

of where the duct would go? 

Six inches for bedding. 

During the excavation for the PVC duct, what steps did 

IMCO take to protect Olympic's pipe from damage? 

We were a long ways above it. 

So you really didn't do anything to protect the pipe 

because you were a long aways above it? 

We weren't near the pipe. 

So it didn't require you to do anything. Is that what 

you're saying? 

Uh-huh. I'm saying we weren't near it. 

So I've got to ask this question. Do you believe 
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Olympic's pipe was damaged by IMCO during the 

excavation for the PVC duct? 

NO. 

And during the excavation for the PVC duct, was an 

Olympic person ever present? 

I don't remember. 

After the PVC duct was installed and buried, was it 

ever re-excavated? 

I don't believe so. 

Is there anything else about the project you think we 

ought to know? 

No. 

How do you think the damage occurred to Olympic's pipe? 

MR. FLOYD: Don't answer that. 

MR. BEU: Okay. Thank you very much. I 

appreciate it. 

MR. BESHORE: Ron, do you have any 

questions? 

MR. HOLCOMB: Yeah. Greg, Ron Holcomb, 

Department of Ecology. 

QUESTIONS BY MR. HOLCOMB: 

Q. Had you worked on any - -  been superintendent on any 

projects similar to this where you had either an 

Olympic pipeline or Transmountain pipeline running 
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A. 

Q .  
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Q. 

through a project? 

Off the top of my head I don't know that I was 

superintendent on any jobs. 

before. We've been on jobs where we had to expose 

them, same with electrical utilities or telephone or 

anything like that. But I don't think I was 

superintendent on any jobs. 

But would you call this somewhat of a complex project 

with having that pipe running under areas you were 

excavating? 

Not necessarily. I mean, there was - -  no. 

Did the fact that the pipeline was running through that 

area - -  were there any special precautions and concerns 

that were kind of just built into your daily activities 

or the overall project? 

Sure. 

And what were - -  can you describe those? 

We knew the pipe was there and we were doing everything 

we could to protect it and notifying Olympic and being 

very cautious around it. I mean, it's a live pipeline. 

We didn't want to have any problems with it. 

When you got there, you indicated that there was some 

activity that the construction trailers or whatever 

were being set up. The Olympic pipeline, was it 

located through the construction area? I mean, was it 

I've worked around them 
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Q. 
A. 

Q. 

A. 
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Q. 
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Q .  
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Q. 
A .  

flagged in any way before there was any excavation? 

Yeah. We called the 1-800 locate number and everything 

is located, phone lines, gas lines, power lines, 

whatever. 

So before any dirt was really moved, I mean, you knew 

where the pipeline was running? 

Yes. 

So there was no question about whenever you might be 

near it? 

No. 

And then the procedure was to call - -  

Yes. 

- -  Olympic? 

Yes. 

And this I think you have answered, but I just want to 

make sure. Olympic Pipeline employees were physically 

there whenever - -  

Yes. 

- -  activities were going on near the pipe? 

Yes. 

And any time the pipe was exposed, the Olympic people 

physically got down and into the trench? 

Yes. 

And examined the pipe? 

Yes. 
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Q. 

And were there any problems that were ever brought to 

your attention - -  

No. 

- -  by the Olympic folks? 
Were there any problems brought to your attention 

during excavation that, you know, your backhoe 

operator's, you know, going too fast or working too 

close? 

No. 

So everything was, I guess, just passive, just 

observing? There was no discussion? 

There was no problems. 

No problems noted. 

Was there any part of the cathodic protection 

system for the pipeline in the area of this 

construction? 

Say that again. 

For the cathodic protection system for the pipeline as 

far as buried electrical, the anodes. 

For Olympic's pipeline? 

Yeah. 

Oh. I don't recall seeing any. We had cathodic on our 

pipes. 

I'm going to refer to these inspection reports. This 

would be No. 84. This is the one that I assume was 
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Q .  

Q .  

A. 

done by Barrett. It's dated June 20th. 

MR. FLOYD: We don't have a copy. 

MR. BESHORE: DO YOU have copies? 

MR. HOLCOMB: I don't have extra, but we 

can - -  

MR. BESHORE: Why don't we go Off the 

record, and I'll go get some copies made. 

(Off the record. ) 

If you could look at this one No. 84. It's dated 

6 / 2 0 / 9 4 .  

(Exhibits C, D, and E were marked for 

identification purposes.) 

I just want to ask you about kind of this part about 

the spreading material on minor compaction. Efforts 

made - -  and I know there's a note in there "careful not 

to damage piping." Do you recall kind of the process, 

what was - -  

This was over top of the 7 2 -  and 16-inch pipe coming 

from the reservoir. We had to use a special kind of 

backfill around the pipe. I don't recall if it was pea 

gravel or what it was coming from the reservoir up to a 

foot above the pipe. And then we could use any 

material over top of that so we were using some of the 

excavating material near the reservoir. And we didn't 

want to beat on it and hoe pack it and damage any of 
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Q. 
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the pipe. 

So there was just extra effort made not to damage pipe 

when you were doing this? 

Uh-huh, yes. 

Back to the Olympic Pipeline representatives on-site. 

When they came, I mean, was there any kind of, you 

know, due to site safety or anything where they had to 

sign in or was there some record of their - -  

We had signs at the office that everybody on-site had 

to check in at the office before they went on-site. So 

they would have had to stop and say, "Hey, I'm here and 

I'm on-site." 

But it didn't require anybody to sign anything? 

(No audible response.) 

Regarding the 72-inch pipe, was that a - -  just kind of 

from your experience, is that something unusual putting 

in something that, I mean, size? 

No. 

You've worked with that size? 

(No audible response.) 

So when it came to that, it went right over the - -  I 

mean, obviously you knew where the Olympic pipeline 

was. The 72-inch went over the pipeline. 

Okay. 

I mean, based on the diagram - -  
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A .  
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Right. 

Based on the size of that pipe and the installation of 

that, was there any special care or anything taken when 

that was installed over the Olympic pipe? 

Possibly the CDF encasement may have been their design 

reason for it. I don't know. That's the only place we 

used CDF on the 12 inch that I recall. We didn't use 

any out by the pump station. It may have been designed 

that way (unintelligible) . 

And do you recall when that part of the project was 

going on whether Olympic folks were there? 

I don't recall. 

If it was - -  if you were near the pipe, I mean, you - -  

If we would have been near the pipe and known that we 

were going to be near it, they would have been notified 

and brought out to the site. 

Report No. 63, the May 19th, ' 9 4 .  Actually, I'm just 

really interested in about the first sentence there 

where it talks about the breakage of the fire hydrant 

line. Do you recall that? 

Yes. 

And do you - -  what were the circumstances of how that 

happened? 

There was a fire hydrant line that was very shallow 

running from here to here (indicating). I think this 
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A .  
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A .  

is probably it. This is a sump pump discharge. I 

don't think it's shown on here. That's a different 

line. I think that's why it was hit right at this. 

There was two feet of cover on it and I don't think it 

was shown on the drawings. We were scraping down there 

for topsoil placement, basically clean-up, you know, 

just taking the loose material off top and we hit the 

pipe. And it fed a hydrant out here. We shut the 

valve, turned it off and that was the end of it, 

repaired the line, replaced a sticker pipe. 

Now, is that somewhat of an unusual occurrence? 

Yes. 

Take us through as far as who you notified, other folks 

within your company. 

The City came out to shut the valve off. We weren't 

sure of the location of the shut-off for that line so 

they came out, found the valve and shut it off. 

Did you - -  who else did you let know? 

I would - -  I think our inspector was there from 

Barrett. He was on-site but - -  

Is that something you would normally dig up to find? 

He knew about it. He knew about it. He was - -  I don't 

remember the exact circumstances, but I remember 

breaking the line. And it ran for - I don't know - 

probably less than 15 minutes, 10, 15 minutes. Then we 
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shut it off. But we let - -  we needed pumps. We called 

our office for pumps and then "Why" and, you know, "We 

broke a line." Everybody was concerned it was the main 

16 inch, which it wasn't. It was a hydrant. 

Who do you report to in the company? Who is your 

supervisor? 

Project manager whoever it may be. Each job it's a 

different project manager. 

So that's who, I mean, if you had problems you would 

report to that person? 

Yes. 

Do you recall who that was? 

Chris Hart. 

Report No. 78, June 10. Could you explain what the 

damage conduit, what that is referring to? 

It was a direct bury phone line that was hit by the 

excavator. 

And where was that approximately? 

I'm not sure, probably out in the roadway somewhere. 

Underground telephone, it's this dashed line here, I 

believe (indicating). 

MR. BESHORE: That's on Exhibit B. 

No. 81, June 15th. I'm just interested actually in 

kind of the first sentence of the second paragraph 

there. 
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Second paragraph or second - -  

On the first - -  it is the second page. 

Page two? 

Page two, the second sentence there about the damage to 

the loading area. 

Loading area. 

I'm just wondering if you can explain what that - -  

I'm not sure who Jim Lutz is. It doesn't ring a bell. 

We were required to take out a floor inside the 

building, an overhead floor between the lower level and 

the upper level to install some new silos. When we did 

that, we hammered it out with a - what do you call it - 

minimax is what it's called. A demolition 

subcontractor came in, demoed the floor and in doing so 

caused some cracks on the upper walls. We shorted it 

up to limit that as much as possible. 

So that was up in actually the treatment plant? 

In the treatment plan. 

And the work you're saying was actually done by a 

subcontractor? 

Action Concrete, I think, was our sub. 

I think the only - -  just the last question is - and I 

know you kind of answered it - was when the work on 

that tee was being done, the gasoline pipeline was 

right under that. And I mean, did you recall that at 
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A. 

the time when you were working on that? 

I don't honestly remember. I don't recall. 

would you expect, though, knowing from where the line 

was marked that that would have triggered a call to 

01 ympi c ? 

Probably. 

But you don't recall whether they were actually on-site 

when that - -  

No, I don't recall the dates they were on-site. 

MR. HOLCOMB: Okay. Thank you. 

MR. BESHORE: Jeff, do you have any 

questions? 

MR. THISTLE: NO. 

MR. BESHORE: I have a couple kind of 

follow-ups. 

QUESTIONS BY MR. BESHORE: 

Q .  

A. 

And I don't mean to beat this to death, but as far as 

contacting Olympic, do you remember how many times you 

might have called them out? 

No. I know there was different areas of work that we 

exposed it and they were called more than once to come 

out and, you know, visually watch us work in a section, 

do our expose and look at an inspection. And if we 

were done in that area or backfill, whatever, they 
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Q. 

weren't obviously on-site till we exposed another area 

and then they would be called and brought out again. 

And they may be there a couple of days? 

And I don't know how many times that was, right, or 

weeks. 

And if the line was - -  if they knew - -  I mean, you 

didn't call them if they knew at the end of the day 

that the line - -  if you were going to still be working 

on that area again tomorrow, they would just come 

tomorrow. You didn't have to call them? 

Right. 

But you can't recall how many times, how many areas 

we're talking? 

No. 

Did you keep any, like, a log or notes or something 

that you might still have that are not, you know, 

company records per se but - -  

No. 

- -  some little field books or something like that you 

might have still? 

Not from that long ago, '94. 

I've got a lot of older stuff in my basement. 

Just on this Exhibit C. I hadn't seen that form 

before. Would that be - -  is that what you guys use 

f o r ,  like, change orders or is that something 
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Q. 
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Q. 

different? 

It's like an RFI, request for information or 

clarification or do you have a question about something 

where you write something down to the inspector - -  or, 

excuse me, engineer. Then you receive direction from 

them off of one of those. Then they direct you what to 

do. 

That could, I guess, evolve into a change order but 

this is not, quote, a change order? 

Right. 

And then this Exhibit D again refers to - -  we talked 

about this. This refers to reducers are not in CDF 

when tee is inserted. Would there have been - -  this is 

talking about moving this 90 and all this. There would 

not have been any other reducers shown on that print, 

would there, other than - -  

There is a reducer up here (indicating). 

There's a reducer right out of the pump station? 

Uh-huh. 

But then the only other reducers would be, I guess, on 

the tee reducing down the 16 inch. Is that - -  

On this line. I'm sure there's other reducers on the 

job on different lines, but on this line that would be 

two here and one there (indicating). 

Now just people alluded to it, but we were, I guess, 

I 
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Q. 

told that at one point the line was going to come 

actually over here and tie in on the south side at 72 

inch and that that modification was made. Are you 

aware of - -  

I don't think I ever saw a design where it went over 

here (indicating). The only drawings I saw were these 

(indicating). 

Where it was already moved to the north side of that 

large line? 

Uh-huh. They may have changed that in their design. I 

don't know. I don't remember ever seeing it shown over 

here on our contract drawings. 

And just to kind of follow up too. You probably 

already answered it. But in terms of the relocating or 

moving this, you know, excavating once and then having 

to move, you don't remember the details of that, why 

that job was stopped and delayed a day? 

Probably because shutdown windows because service is - -  

it's a large part of Alabama Hill, is it? And it has 

to be shut down in nonpeak hours. So if we got in 

there and encountered something that slowed us down, we 

would have rescheduled for the next day because we were 

out of our shutdown window. 

And one of those things might be starting to excavate 

and having to relocate something that caused you the 
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A.  

Q. 

A.  

Q. 

A. 

Q. 

A.  

Q .  

delay? 

It could have been. Could have been more rock in there 

than we thought, excavation went slow. It could have 

been a lot of things. 

Now, when after - -  or as far as concrete work, do you 

recall them ever, like, just kind of washing the truck 

out in the area there where they might have had some 

extra concrete in the - -  do you know what I'm - -  you 

know, they'll dump the rest of it somewhere just to get 

it out of the truck. 

Not in the hole. The only concrete there was the 

thrust block as far as I know. 

So you didn't see them doing any other concrete in that 

area besides the thrust block? 

No, I don't think so. 

Was that - -  would that have been the only concrete work 

in - -  I mean, aside from the building obviously. But I 

mean in the ditching were there any other thrust blocks 

or anything that were installed or would that have been 

the only - -  

There would have been thrust blocks on other lines. 

There may have been a thrust block up here on this 90. 

I would assume there probably was. There was CDF on 

this pipe. There was concrete in other areas. 

But in the specific location around that tee or - -  
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A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 
A. 

there wasn't any concrete put around that 12-inch PVC 

line. Would there have been any reason for - -  

I don't think so, no. 

You don't remember any other concrete in that area? 

No. 

Now, you mentioned check-in records. There were 

check-in - -  or you mentioned checking in. You didn't 

mention records. I was going to ask you about records. 

There's no - -  

It would have been a verbal check-in. 

So they j u s t  said, "I'm here from Olympic" and somebody 

says, "Oh, okay" and explain who they are. But there's 

no record kept of that? 

That's typical on our sites that you put up a sign that 

says "All visitors or subs must check in at main 

office." They come in your shack, tell you they're 

there and they let them go. 

But that's not recorded? 

No. 

Is there anything else you can think of that we haven't 

asked or that we should have or that you can think of 

that might help us out in terms of - -  

No. 

- -  our role here? 

Nope. 

~~~ 
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MR. BESHORE: Any further follow-ups, 

Ron? 

MR. HOLCOMB: Unfortunately I skipped a 

couple. 

QUESTIONS BY MR. HOLCOMB: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

First, if we could look at No. 69, May 27th. Actually, 

down at the bottom where it says "between 11:30 and 

12:30 the 16-inch water line lost pressure." 

I can't read part of that, a something placed across 

hole. 

The question is just do you remember the damage, what 

that incident - -  

I don't remember damage to a 16-inch line. I remember 

the fire hydrant, but I don't remember - -  

So you don't remember any damage to any other water 

line other than the - -  

I don't remember any damage to a 16-inch line, only the 

eight inch. 

And then No. 58, which actually is dated November but I 

think it should be May also just in order. It might 

take awhile to read that one. 

Okay. 

Have you got the second page on that one? 

I just have two of two, yeah. 

58 
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Q. 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

A .  

There should be - -  

Oh, okay. I've got number one. It was behind it. 

Sorry. I just read the second page. 

MR. BESHORE: Let's go off the record. 

(Off the record. ) 

The second page was the one of interest about the CDF 

being delivered and it said both the gasoline and 

16-inch water line are covered with CDF. I just wonder 

does that bring back any recollections of the 

activities on that part of the project and whether 

Olympic folks were - -  

No. 

- -  present? 

You don't recall the pipeline being exposed and 

covered - -  

No. 

MR. HOLCOMB: Okay. Thanks. 

MR. BESHORE: Is that it? That's it for 

me. Thank you, Greg. 

(Interview concluded 12:15 p.m.) 
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STATE OF WASHINGTON) 

COUNTY OF WHATCOM ) 
) ss 

CERTIFICATE 

I, AMY SMELTZER, CSR, a 
Notary Public in and for the 
State of Washington, residing 
at Bellingham in said county 
and state, do hereby certify: 

That the foregoing iterview of GREG BURRESS was taken 
before me and completed on August 16, 1999, and thereafter 
transcribed under my direction; that the interview is a 
full, true and accurate transcript of the testimony of said 
witness to the best of my ability; 

That I am not a relative, employee, attorney or counsel 
of any party to this action or a relative or employee of any 
such attorney or counsel, and I am not financially 
interested in the said action or the outcome thereof; 

IN WITNESS WHEREOF, I have hereunto set my hand and 
affixed my official seal this 18th day of August. 

i €!A 
Public idand for the State 

of Wardington, residing at Bellingham. 
My Commission expires Oct. 9 ,  2001. 
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